
PROTOKÓŁ Nr XXVIII/2013 

z Obrad XXVIII Sesji Rady Gminy Kotuń 


odbytych w dniu 14 maja 2013r 


Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Kotuniu. 
Obrady rozpoczęły się o godz. 1400 a zakończyły się o godz. 15 15 • 

Ustawowa liczba radnych - 15 
W obradach uczestniczyło - 14 radnych, to jest 930/0 ogólnego składu rady /lista 
obecności w załączeniu do protokołu/o 

Porządek obrad: 
l. 	Otwarcie Obrad XXVIII Sesji Rady Gminy 
2. 	 Wnioski do porządku obrad 
3. 	 Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami 
4. 	 Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Broszkowie 
5. 	 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok 
6. 	 Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia obowiązywania dotychczasowych 

taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków na terenie Gminy Kotuń 

7. 	 Informacja Przewodniczącego Rady 
8. 	 Dyskusja i wolne wnioski 
9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

10.Zamknięcie Obrad XXVIII Sesji Rady Gminy 


Ad l 
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek otworzyła Obrady XXVIII Sesji Rady Gminy 
Kotuń. Stwierdziła quorum. Następnie przywitała przybyłych na Obrady: Radnego 
Rady Powiatu Siedleckiego Jana Kucia, Wójta Sławomira Adamiaka, Skarbnika 
Gminy Barbarę Jońską, Sekretarza Gminy Sławomira Smolaka, sołtysów i radnych. 

Ad pkt 2 
- Radny Michał Adamczyk zapytał dlaczego w porządku obrad jest podjęcie 

uchwały o likwidacji tylko jednej szkoły - Broszkowa. Podjęte były uchwały 
intencyjne dotyczące likwidacji dwóch szkół. 
Radny Artur Skwierczyński poparł wystąpienie swojego przedmówcy. Rada 
podjęła dwie uchwały o zamiarze likwidacji szkół: w Koszewnicy 
i w Broszkowie. Dlaczego w porządku obrad nie znalazła się uchwała 
o likwidacji Szkoły Podstawowej w Koszewnicy. 
Przewodniczący Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Koszewnicy zapytał 
dlaczego radni dyskutują o likwidacji tylko dwóch szkół, a co ze Szkołą 
Podstawową w Cisiu-Zagrudziu. 
Radna Aneta Wysocka-Bat przypomniała, że w sprawie Cisia-Zagrudzia 
podjęta została wstępna uchwała w sprawie przekazania jej do prowadzenia 



stowarzyszeniu. 
- Radny Kazimierz Chróściel przypomniał Wójtowi i radnym, że rodzice 

uczniów Szkoły Podstawowej w Broszkowie złożyli pismo w sprawie 
zaniechania podejmowania przez radnych decyzji o likwidacji ich szkoły. 

- Radny Artur Skwierczyński zapytał, czy urząd zachował wszystkie procedury 
dotyczące likwidacji Szkoły Podstawowej w Koszewnicy. Jeśli tak, to winę za 
brak doręczenia jednemu rodzicowi ponosi Poczta Polska. 
Poprosił o wyciągnięcie konsekwencji prawnych wobec Poczty Polskiej za złe 
doręczenia pisma o zamiarze likwidacji Szkoły w Koszewnicy. 

-	 Wójt Sławomir Adamiak przypomniał, że w ubiegłym roku uchwały 
o likwidacji szkół zostały uchylone przez Wojewodę z powodu złego 
dostarczenia zawiadomień, co spowodowało później konsekwencje w postaci 
obniżenia poborów Wójtowi. W chwili, gdy dowiedzieliśmy się, że jedną 
z przesyłek dla rodzica ze szkoły w Koszewnicy odebrał niepełnoletni, 
odstąpiliśmy od przedstawiania projektu uchwały o likwidacji unikając 
ponownego jej uchylenia przez Wojewodę. 
Radny Artur Skwierczyński zaprzeczył, aby uchylenie uchwał w sprawie 
likwidacj i szkół miało wpływ na zmniej szenie wynagrodzenia Wójtowi. 
Główną przyczyną tej decyzji były uchybienia przy wykonywaniu kanalizacji. 

- Radna Aneta Wysocka-Bat stwierdziła, że ponowne uchwały o zamiarze 
likwidacji szkół zostały podjęte na skutek wcześniejszych rozmów radnych 
z Wójtem, który to mówił o bardzo złym stanie budżetu gminy i koniecznością 
zbilansowania budżetu w 2014 roku. Uchwały zostały podjęte już w listopadzie 
i przez cały czas mieliśmy informacje, że wszystko do tej pory jest w porządku 
z procedurą. Co właściwie i kiedy się stało, że podejmujemy dzisiaj tylko jedną 
uchwałę· 

Przewodnicząca Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Broszkowie Anna 
Wiszniewska-Szlendak stwierdziła, że i w przypadku Szkoły Podstawowej 
w Broszkowie zna przypadki, że poczta źle doręczyła pisma. 

- Protokołująca wyjaśniła, że zgodnie z posiadaną przez Urząd dokumentacją 
rodzice wszystkich uczniów zostali zawiadomieni w terminie. Niestety okazało 
się, że jedną zwrotkę podpisała osoba niepełnoletnia, oświadczając 
listonoszowi, że jest pełnoletnia. O tym fakcie dowiedzieliśmy się już po 
okresie, w którym należało zawiadomić rodziców. Wiedząc, że zaistniała taka 
sytuacja nie mogliśmy potwierdzić w Kuratorium Oświaty, że wykonano 
zawiadomienia wszystkich rodziców uczniów Szkoły Podstawowej 
w Koszewnicy. Jeśli chodzi o szkołę w Broszkowie, to przesyłki zostały 
doręczone w każdym przypadku rodzicowi, albo pełnoletniemu domownikowi. 
Radny Artur Skwierczyński stwierdził, że nie zgadza się z takim 
wytłumaczeniem i zażądał włączenia do porządku obrad dzisiejszej sesji 
projektu uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Koszewnicy. 

-	 Protokołująca zapytała radnego Artura Skwierczyńskiego, kto będzie autorem 
projektu uchwały w tej sprawie. 

- Radny Artur Skwierczyński wskazał na Wójta. 



- Protokołująca wyjaśniła, że Wójt nie będzie autorem projektu tej uchwały, 
ponieważ ma wiedzę, że nie występują wszystkie przesłanki do jej podjęcia. 

Wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

Ad pkt 3 
Wójt Sławomir Adamiak poinformował radnych o swojej działalności w okresie 
między sesjami. 

l. 	Na budowie kanalizacji sanitarnej poprawiane są drobne usterki. Ocieplane są 
przykanaliki. Trzeba jeszcze porównać teren i zniwelować nierówności. 

2. 	 Na budowie gimnazjum trwają prace przy budowie bieżni wokół boiska 
wielofunkcyjnego. Na bieżąco sprawy omawiane są z inspektorem nadzoru. 

3. 	 Odbył się przetarg na wykonanie stacji uzdatniania wody w Kotuniu. 
Wpłynęło 8 ofert. Trzy z nich nie spełniły warunków formalnych i zostały 
odrzucone. Do pozostałych uczestników rozesłano prośby o uzupełnienie ofert. 

4. 	 Przetarg na modernizację remizy OSP w Kotuniu został unieważniony. 


Jutro zostanie ogłoszony nowy przetarg. 

5. 	 Otwarcie ofert w przetargu na zbiórkę odpadów nastąpi w dniu 27 maja br. 

Na dzień dzisiejszy wpłynęło około 70% wszystkich deklaracji w sprawie opłat 
za odpady. Zaczyna się weryfikacja złożonych deklaracji i wskazanie osób, 
które ich jeszcze nie złożyły. 

6. 	 Został już wysłany wniosek o płatność za drogi asfaltowe wykonane w 20 l O 
roku. Czekamy teraz na informację w sprawie terminu kontroli projektu. 

7. 	 Reprezentował Gminę Kotuń na następujących spotkaniach: 
• 	 Spotkanie z Komendantem Miejskim Policji w Siedlcach na temat 

funkcjonowania policji w nowej strukturze. Na spotkaniu wszyscy Wójtowie 
stwierdzili, że jest jeszcze za wcześnie na dokonywanie podsumowań, o tym 
powinno się rozmawiać pod koniec roku. 

• 	 28 kwietnia odbył się rocznicowy miting Grupy AA z Kotunia. Na uroczystość 
przybyło około 300 gości z całej Polski. 

• 	 Uczestniczył w uroczystościach obchodów święta 3 Maja. Po uroczystościach 
w kościele i przed pomnikiem w Kotuniu odbyła się akademia w Zespole 
Oświatowym w Kotuniu. 

• 	 4 maja miało miejsce Święto Strażaka. 
• 	 W czoraj Pani Ewa Orzełowska - członek Zarządu Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Mazowieckiego gościła wraz ze swoimi pracownikami od spraw 
wodnych w naszym urzędzie. Jak owocne było to spotkanie okaże się za kilka 
tygodni. Mamy nadzieję, że część środków od Marszałka wpłynie do Gminy 
Kotuń na lepszą gospodarkę wodną na naszym terenie. 

• 	 Odbyły się spotkania z mieszkańcami naszej gminy na temat nowego sposobu 
gospodarowania odpadami. W spotkaniach tych oprócz Wójta z ramienia 
Gminy uczestniczyli: Kierownik ZGK Bogdan Kuć oraz pracownik Urzędu 
odpowiedzialny za wdrożenie nowej ustawy - Daniel Polkowski. 



Pytań do wystąpienia Wójta nie zgłoszono. 


Ad pkt 4 

Wójt odczytał pismo mieszkańców Broszkowa w sprawie likwidacji Szkoły 


Podstawowej . 

Przewodnicząca Rady Rodziców Anna Wiszniewska-Szlędak stwierdziła, 


że jest także Prezesem Stowarzyszenia działającego przy szkole. Powiedziała, 


że w ubiegłym roku złożyła do Wójta dwa pisma dotyczące oddziału 


przedszkolnego i przekazania szkoły. Na żadne z nich nie uzyskała 


odpowiedzi. 

Radny Kazimierz Chróściel poprosił radnych o bardzo rozważne 


potraktowanie tego projektu uchwały. Wiadomo, że w tej kwestii informacje są 


różne, niektórzy rodzice tej szkoły także twierdzą, że nie dostali zawiadomień. 


Protokołująca wskazała, że do niej zwrócił się w tej sprawie tylko jeden rodzic. 

Jednak w dokumentacji widnieje podwójne awizo listu poleconego, co jest 

równoznaczne z dostarczeniem przesyłki. Były uwagi do pracy listonosza, ale 

jest to już sprawa indywidualna pomiędzy placówką pocztową a rodzicem. 


Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono . 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr XXVIII/192/2013 w sprawie 

likwidacj i Szkoły Podstawowej w Broszkowie. 

Uchwała została podjęta większością głosów /za-9, przeciw-4, wstrzymał się-l! 


w głosowaniu jawnym. 


Ad pkt 5 

Skarbnik Gminy Barbara Jońska wyjaśniła, że projekt uchwały brak zmian po stronie 

dochodów i wydatków budżetu. Są to przesunięcia środków budżetowych pomiędzy 


istniejącymi działami budżetu. 

Radny Michał Adamczyk, Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował radnych, że projekt tej uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez komisję. 

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono. 


Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały 


Nr XXVIII/193/2013 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-14/ w głosowaniu jawnym. 


Ad pkt 6 

Wójt wyjaśnił, że Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Kotuniu Bogdan 

Kuć złożył wniosek o przedłużenie obecnie obowiązujących taryf na wodę i ścieki do 

końca tego roku. Wniosek posiada pozytywną opinię Komisji Rolnictwa Rady. 

Zatem został przedstawiony radzie stosowny projek( uchwały. 


• 



Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr XXVIIII194/20 13 w sprawie 
przedłużenia obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kotuń. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie lza-14/ w głosowaniu jawnym. 

Ad pkt 7 
Przewodnicząca Rady Gminy Anita Drabarek poinformowała, że radni otrzymali już 
sprawozdanie z wykonania budżetu gminy oraz bilans jednostki. Prosi Komisje 
Rewizyjną o podjęcie prac nad sprawozdaniem z wykonania budżetu oraz 
absolutorium dla Wójta. 

Ad pkt 8 
Radny Artur Skwierczyński złożył wniosek o wystąpienie na drogę sądową 
z Pocztą Polską są, w związku z nieprawidłowym dostarczeniem jednego 
zawiadomienia dla rodzica ze szkoły z Koszewnicy. 
Sołtys wsi Pieńki Irena Mielczarek zapytała, kiedy będą łatane dziury na 
drogach powiatowych. 

- Radny Powiatu Siedleckiego Jan Kuć poinformował, że został już 
rozstrzygnięty przetarg na wykonanie tych prac. Trwają teraz kłótnie w radzie, 
na terenie której gminy roboty mają rozpocząć się jako pierwsze. Należy się 
spodziewać, że niedługo prace rozpoczną się także u nas. 

- Radna Aneta Wysocka-Bat stwierdziła, że porządnego połatania wymaga droga 
do Trzemuszki. Tam jest teraz dziura na dziurze. 

- Sołtys wsi Ryczyca Zygmunt Ponikowski zapytał, kiedy zostanie porządnie 
oznakowana ich droga. Kiedyś już to zrobiono, ale znaki szybko usunięto. 

- Przewodniczący Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Koszewnicy 
stwierdził, że gwoździem dzisiejszej sesji jest jest likwidacja jego szkoły. 
Nie chce w tym miejscu bronić Poczty Polskiej, ale informacja o tym, że będą 
w stosunku do niej wyciągane konsekwencje prawne już się rozeszła. 
Listonosz obsługujący ten rejon próbował zastraszyć rodzica, który 
poinformował urząd o fakcie złego dostarczenia przesyłki. Nie chcemy, żeby 
takie przypadki się powtarzały. Natomiast jeśli chodzi o Szkołę Podstawową 
w Broszkowie, to także ona nie powinna być zamknięta. Ta szkoła służy 
mieszkańcom tego rejonu, a rada ma dbać o dobro swoich mieszkańców. 

- Radny Krzysztof Gajowniczek stwierdził, że listonosz na tak małym terenie 
posługuje się metoda wzajemnego zaufania. Nie sprawdził dowodu osobistego 
wierząc, że młody człowiek mówi prawdę. Okazało się, że nie był wtedy 
pełnoletni i stąd wynikły dalsze problemy. Jeśli natomiast chodzi o Szkołę 
w Broszkowie, to przecież wszyscy Państwo wiecie jaki jest jej stan 
techniczny. Żeby mogła ona dalej funkcjonować, to należałoby ten budynek 
rozebrać do zera i pobudować na jego miejscu nowy. Na taką inwestycję 
Gmina nie może sobie teraz pozwolić. W szkole tej w chwili obecnej uczy się 
około 35 uczniów, a byłoby znacznie mniej, gdyby rodzice nie postanowili 



zostawić w niej swoich dzieci, które kończą III klasę albo klasę VI. Taka jest 
niestety prawda. 

- Radna Barbara Plichta zapytała Przewodniczącej Rady: czy w związku z jej 
pismem dotyczącym jednego z radnych Przewodnicząca dokonała weryfikacji 
złożonego przez niego oświadczenia majątkowego i czy zweryfikował je 
Urząd Skarbowy. 
Przewodnicząca Rady zaprzeczyła. 
Radna Barbara Plichta zapytała, czy w związku z tym Przewodnicząca Rady 
ma zamiar dokonać weryfikacji wspomnianego oświadczenia majątkowego. 
Przewodnicząca Rady zaprzeczyła. 

- Radny Krzysztof Gajowniczek poprosił o poważne potraktowanie pracy rady. 
Oświadczenia majątkowe maja to do siebie, że się ich wypełnia i składa. 
Jeśli zauważyła Pani kłamstwo zawarte w oświadczeniu, to należy to zgłosić na 
policji lub prokuraturze. Poprosił, aby temat ten został już zakończony. 

- Sołtys wsi Łączka Hanna Kulesz powiadomiła, że na moście w pobliżu Pana 
Sęktasajest bardzo duża wyrwa w drodze betonowej. Jest to bardzo 
niebezpieczne. Wielokrotnie poprawiałam oznakowanie tej wyrwy, ale stale 
jest ono niszczone. Poprosiła o szybką interwencję w tej sprawie. 
Sołtys wsi Żeliszew Duży Sławomir Ceranka stwierdził, że w Kotuniu 
wybudowano piękne gimnazjum, bardzo dobrze wyposażone. Wstępnie 
planowano go dla uczniów z całej gminy. Mówi się o likwidacji szkół 
podstawowych a utrzymuje się trzy gimnazja. Tu należy szukać oszczędności. 

- Radna Teresa Bruśniak poprosiła swojego przedmówcę, aby nie wypowiadał 
się za mieszkańców Bojmia. Jeśli natomiast chodzi o Żeliszew Podkościelny, 
to nie sądzi, aby Pan sołtys chciał odebrać szkołę swoim mieszkańcom. 
Przecież nam wszystkim powinno chodzić o dobro dziecka. 
Radny Antoni Chojecki stwierdził, że nie można mówić o Gimnazjum 
w Bojmiu i Żeliszewie. Tam nie ma oddzielnych budynków, mieszczą się one 
w Zespołach Szkół. 
Wiceprzewodnicząca rady Hanna Kafara zapytała, co się dzieje jeżeli rodzic 
wybierze dla swojego dziecka inne gimnazjum niż to do którego powinien 
chodzić. 

Wójt Sławomir Adamiak stwierdził, że to rodzic sam wybiera dla swojego 
dziecka szkołę, gdzie ma kontynuować swoją naukę. 
Sołtys wsi Niechnabrz Rafał Biernacki powiedział, że pamięta jak Pan Wójt 
mówił różne rzeczy. Mówił, że nie będzie likwidował szkół a likwiduje je. 
Mówił, że moje dziecko będzie chodziło do szkoły w Żeliszewie a teraz słyszę, 
że mogę sobie wybrać szkołę. Już nie wiem co jest prawdą. 
Wójt wyjaśnił, że Pan sołtys chyba nie zrozumiał jego wypowiedzi. 
Dla uczniów z terenu gminy wyznaczane są obwody szkolne do których 
powinien uczęszczać, ale do którego będzie chodził, to już decydują sami 
rodzice. 
Przewodniczący Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Koszewnicy 
Sławomir Celiński zauważył, że bardzo ciekawie rozpoczyna się ta dyskusja 



o gimnazja. Z chwilą, kiedy zaczęto o nich mówić, to uznano, że jest to 
"środowisko" ale szkoły podstawowe to już nim nie są. 

- Sołtys wsi Kępa Andrzej Gałach zauważył, że wcześniej Pan Gajowniczek 
mówił, że klub chce pracować ze wszystkimi a tu się stale kłócicie. 
Przestańcie zamykać szkoły, to kłótnie się skończą. 

- Radny Krzysztof Gajowniczek wyjaśnił, że radni nie chcą się kłócić. 
Jak powstał klub, to mówił, że wszyscy chcą pracować dla dobra tej gminy. 
Tak jest i dzisiaj. Jednak w klubie są radni z różnych okręgów i każdy z nich 
ma swoje własne zdanie, którego nie zabrania się wyrazić. Nie tworzymy 
przymusu głosowania ani wypowiadania się wbrew swojej woli i swoim 
przekonaniom. 

-	 Radny Artur Skwierczyński potwierdził, że w podejmowaniu decyzji nie 
obowiązuje ich dyscyplina klubowa. Nie we wszystkim się zgadza 
z pozostałymi radnymi, ale ma prawo do własnego zdania, tak jak i pozostali 
radni. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Ad pkt 9 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty większością głosów /za-13, wstrzymał 


się-li. Radny, który wstrzymał się od głosu, był radny nieobecny na poprzedniej sesji 

Rady Gminy. 


Ad pkt 10. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Anita Drabarek 

podziękowała wszystkim za przybycie i udział w sesji. Następnie zamknęła Obrady 

XXVIII Sesji rady Gminy Kotuń . 


Protokołowała: 

Elżbieta Jastrzębska 

" ,..~,~ RADY 


